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VERSLAG 
 

 

ACTIE 

 

1.  Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering om 12.35 uur en heet iedereen welkom.  

Deze extra VV is op korte termijn uitgeschreven om afscheid te nemen van oud-AB-lid en oud-DB-lid 

mevrouw Leewis, om mevrouw S.U. Dewkalie als nieuw lid van het AB te installeren en om een nieuwe 

hoogheemraad uit het AB aan te wijzen.  

Hij deelt mee dat de leden D. Meerman, J. van de Nes en J. de Vries bericht van verhindering hebben 

gezonden. Hoogheemraad Kastelein laat zich verontschuldigen wegens dringende andere verplichtingen. 

 

 

 

 

2.  Afscheid van mevrouw M.E.F. Leewis als hoogheemraad en lid van de verenigde vergadering 
De voorzitter nodigt mevrouw Leewis uit om aan de vergadertafel plaats te nemen. 

 

De voorzitter is bij zijn aantreden, negen maanden geleden, welkom geheten door het AB en DB. Hij is 

door mevrouw Leewis open, vriendelijk en enthousiast ontvangen. In de latere contacten viel hem op 
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hoe plezierig en zonder oordelen uit te spreken zij feedback leverde. Hij heeft dat zeer gewaardeerd. 

Mevrouw Leewis is ongelofelijk inhoudelijk gedreven. Iedereen weet en herkent dat. Anderen hebben 

uiteraard een net iets andere opvatting, maar zij heeft de kracht om hen mee te nemen. Hij heeft er 

meermaals bij haar op aangedrongen om niet alleen op de inhoud maar ook op het proces te sturen. Dat 

deed hij niet om haar van de inhoud af te brengen, maar omdat een bestuurder oog moet hebben voor 

inhoud én proces. Dat kan gaan om verwachtingsmanagement, het managen van het proces binnen 

Rijnland of het politieke proces. 

Mevrouw Leewis combineerde het werk als hoogheemraad, net als andere DB-leden, met een forse 

baan. Zij werkte bij Arcadis, een commercieel bedrijf met een heel andere doelstelling en een heel 

andere cultuur, en functioneerde dus in twee verschillende werelden die beide veel aandacht opeisten. 

Hij veronderstelt dat het voor haar een zegen is dat zij sinds kort honderd procent wethouder in Leiden 

is.  

Voor het wethouderschap heeft zij haar liefde voor het water moeten verlaten, maar hij heeft begrepen 

dat het water op haar initiatief een zeer volwaardige positie in het coalitieakkoord van Leiden heeft 

gekregen. Het waterschap heeft een hoogheemraad verloren en heeft er een vriend in het college van 

Leiden voor teruggekregen. 

Hij bedankt haar voor haar inzet in AB en DB en overhandigt haar het traditionele cadeau: een roemer 

waarin de periode van haar zittingsperiode is gegraveerd. 

 

De voorzitter verzoekt de heer Van der Meer namens de VV het woord tot mevrouw Leewis te richten. 

De heer Van der Meer kan bogen op negen jaar dienstverband in het AB. Hij spreekt mevrouw Leewis 

niet toe als nestor, maar wel als het AB-lid.  

Mevrouw Leewis is betrokken, niet alleen op inhoud, maar ook op mensen. Zij is milieubewust, en dat 

heeft gevolgen voor haar inzet in en buiten haar portefeuille. Haar concentratie op de inhoud had tot 

gevolg dat zij soms driest door de porseleinkast is gedruist, wat dan wel leidde tot stevige discussies die 

hielpen om zaken scherp te stellen en daardoor verder te komen. Haar passie voor water was dienstig 

voor Rijnland en Arcadis; Leiden krijgt nu een zeer gedreven wethouder die zich volledig voor deze 

portefeuille zal inzetten.  

Mevrouw Leewis is in 2009 lid geworden van het AB en werd fractievoorzitter van Water Natuurlijk. 

De ervaring die zij in die posities opdeed bereidde haar voor op de functie van hoogheemraad en zij 

heeft die functie met verve vervuld. Het AB dankt haar daarvoor. 

Het AB wenst haar veel succes in Leiden en hoopt op haar als wethouder te kunnen rekenen. Zonder 

tegenbericht gaat hij daarvan uit. 

Hij bedankt haar namens de volledige VV voor haar inzet voor Rijnland. 

 

De voorzitter stelt voor dat mevrouw Leewis als gast van de VV het woord krijgt. 

 

Mevrouw Leewis zal iedereen missen. Zij is nu vier weken wethouder en het is, omdat het milieu het tij 

mee heeft, een heerlijke tijd om wethouder Duurzaamheid, Mobiliteit en Beheer Openbare Ruimte te 

zijn. Zij heeft eerder bij deze gemeente ervaren dat het beleidsakkoord, met belangrijke principe-

afspraken over duurzaamheid, klimaat en water die Rijnland na aan het hart liggen, op veel draagvlak in 

het openbaar bestuur en de organisatie kan rekenen. Dat geldt op dit moment eigenlijk voor de hele 

samenleving en zij heeft de aandacht hiervoor de afgelopen negen jaar ook binnen Rijnland zien 

groeien.  

Het bestuursapparaat in Leiden staat te popelen om met deze zaken aan de slag te gaan. Alle inhoud die 

zij gedreven propageerde - zij ontkent geen moment dat dat zo was - staat nu in het middelpunt van de 

aandacht, buiten en binnen Rijnland. Zij bedankt het ambtelijk apparaat van Rijnland voor de hulp bij 

die ontwikkeling. 

Zij benoemt twee hoogtepunten waar dat uit blijkt.  

Tijdens een werkbezoek van het college aan De Kaag toonden de beheerders zich verontwaardigd over 

het feit dat op sommige plekken nog stortstenen worden toegepast: wist het DB wel hoeveel beter riet is 

voor de biodiversiteit? 

Tijdens de discussie over energiegebruik meldde de heer De Vries - het is jammer dat hij niet aanwezig 

kan zijn - dat hij daar zo door werd geïnspireerd dat hij besloot zijn eigen bedrijf te verduurzamen. Wat 

vroeger uitsluitend 'des GroenLinks' was, is nu veel normaler geworden. Dat zij het op haar nieuwe 
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positie zo naar haar zin heeft, heeft alles met die ontwikkeling te maken. 

Wat zij bij Rijnland altijd heeft gewaardeerd is dat, hoewel er uiteraard verschillen van mening zijn, de 

gesprekken altijd constructief waren. De interactie in commissies, VV en het college was altijd 

verrijkend, leerzaam en brachten het waterschap verder. In de gemeentepolitiek gaat dat soms een beetje 

anders en zij merkt nu al dat zij op dat vlak nog wat heeft te leren. Inhoud en gedrevenheid zijn ook daar 

het vertrekpunt, maar dat is niet voldoende om zaken voor elkaar te krijgen. Bij Rijnland is zij in dat 

opzicht verwend. 

Zij heeft het bij Rijnland erg naar haar zin gehad. Het is ook niet leuker om wethouder te zijn dan 

hoogheemraad. Wel is het een voordeel dat zij nu één functie bekleedt en zij voorzag dat het moeilijk 

zou worden om nog een termijn als hoogheemraad met haar andere werk te combineren. Eigenlijk zou 

zij graag wethouder én hoogheemraad zijn, maar dat is helaas niet toegestaan. 

Zij heeft met veel genoegen in het coalitieakkoord een hele paragraaf over water, klimaat en 

duurzaamheid opgenomen die bijna rechtstreeks is ontleend aan de programma's van Rijnland. 

Zij zal medewerkers van Rijnland in haar nieuwe positie zeker nog regelmatig tegenkomen. Het was 

haar een groot genoegen om voor Rijnland te werken en zij bedankt allen. 

 

3. 
 

Toelating en installatie nieuw lid van de verenigde vergadering 
De voorzitter nodigt mevrouw Dewkalie uit om aan de vergadertafel plaats te nemen. Zij is de 

eerstvolgende voor toelating in aanmerking komende persoon op de lijst van Water Natuurlijk. 

 

De heer Haan deelt mee dat de commissie voor onderzoek van de geloofsbrieven, bestaande uit de 

heren Kerst, Van der Meer en hij, geen beletselen hebben aangetroffen om haar als lid van de VV toe te 

laten. 

 

Mevrouw Dewkalie legt de verklaring en belofte af en neemt de haar toegewezen plaats in. 

 

 

4. Benoeming nieuwe hoogheemraad 
 

Mevrouw Dewkalie deelt mee dat Water Natuurlijk de heer Von Faber voordraagt als hoogheemraad. 

De heer Von Faber is fractievoorzitter, heeft een passie voor water, speciaal voor de sportvisserij. Hij 

heeft veel kwaliteiten. Voor dit ambt is van belang dat hij goed is in het leggen van verbindingen, 

initiatieven nemen en doorpakken. Als docent verpleegkunde is hij goed in het omgaan met mensen en 

kan hij zaken goed aanschouwelijk maken. 

 

De voorzitter vraagt of iemand naar aanleiding van deze kandidatuur vragen wil stellen aan de heer 

Von Faber of aan diens fractie. Hij stelt vast dat dat niet het geval is en gaat vervolgens over tot de 

schriftelijke stemming. Als leden van de commissie van stemopneming wijst hij dezelfde leden aan als 

degenen die zitting hadden in de commissie voor onderzoek van de geloofsbrieven. 

Op grond van artikel 38 van de Waterschapswet gaat hij ervan uit dat de heer Von Faber niet mag 

meestemmen over zijn eigen benoeming. Mocht dat niet juist zijn, dan veronderstelt hij dat de heer Von 

Faber een blanco stem uitbrengt. 

 

[Stemming.] 

 

De heer Haan deelt mee dat de uitkomst van de stemming is dat 22 stemmen voor, 1 stem blanco en 0 

stemmen tegen de benoeming van de heer Von Faber zijn uitgebracht. 

 

De voorzitter feliciteert de heer Von Faber met zijn benoeming als lid van het DB. 

 

De heer Meijer deelt mee dat hij de heer Von Faber opvolgt als voorzitter van de fractie Water 

Natuurlijk. 

 

 

5. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 13.15 uur. 
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